
 Protokół ze spotkania w dniu 15 marca 2024 roku Rady do spraw Kultury przy 

Prezydencie Miasta Suwałk 

 

Spotkanie odbyło się w dniu 15 marca 2024 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 

w Suwałkach przy ul. T. Noniewicza 71A. W spotkaniu uczestniczył Prezydent Miasta 

Suwałk Czesław Renkiewicz oraz Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk Roman W. Rynkowski.  

 

 

Przebieg spotkania: 

 

1. Ostatnie spotkanie Rady do spraw Kultury w kadencji 2018-2024 otworzył Prezydent 

Miasta Suwałk Czesław Renkiewicz. 

2. Prezydent przywitał się ze wszystkimi i krótko podsumował kończącą się kadencję 

Rady. Zauważył, że była to wydłużona kadencja. Trwała od grudnia 2018 roku do 

kwietnia 2024 roku. Wspomniał o tym, że musieliśmy się w tym czasie mierzyć 

z trudnymi sytuacjami jak epidemia COVID-19, wojna na Ukrainie i napływ ludności 

ukraińskiej do Polski. Ukraińcy zaczęli być obecni w życiu kulturalnym Suwałk. 

Przypomniał o obchodach ważnych jubileuszów, które odbyły się w trakcie tej 

kadencji Rady, a mianowicie o 300-leciu Suwałk (2020 rok) i wydaniu z tej okazji 

Księgi 300-lecia Suwałk oraz Suwalskiego Słownika Biograficznego, a także o 100-

leciu Wyzwolenia Suwałk i Suwalszczyzny (2019 rok). Przypomniał również 

o nowych inicjatywach wspierających kulturę, tj. o ustanowieniu stypendium 

artystycznego dla dzieci i młodzieży uzdolnionej artystycznie, a także o inwestycji, 

dzięki której w mieście rozpoczęła działalność Galeria Sztuki Współczesnej „Stara 

Łaźnia”. Nadmienił, że mieliśmy wyjątkowych patronów poszczególnych lat: rok 

2021 był rokiem Andrzeja Wajdy, a rok 2022 był rokiem Marii Konopnickiej. 

Przypomniał także o pomyśle budowy nowej siedziby biblioteki – Mediateki, która 

pozostaje w sferze planów na najbliższe lata, a także o zapoczątkowaniu działań 

zmierzających do napisania nowej strategii rozwoju kultury w mieście Suwałki. 

3. Następnie Prezydent podziękował wszystkim członkom Rady za ich pracę i wkład 

w kształtowanie kultury w naszym mieście, wręczając im listy z podziękowaniami. 

4. W toku swobodnej dyskusji, która miała miejsce w dalszej części spotkania, 

członkowie Rady zaproponowali m.in. aby w nowej strategii ująć kwestię zacieśnienia 

współpracy między jednostkami kultury, w tym z Państwową Szkołą Muzyczną I i II 

stopnia w Suwałkach. Wybrzmiała też potrzeba wpisania do strategii działań 

ukierunkowanych na aktywizację dzieci i młodzieży, również tej trudnej. Zwrócono 

uwagę na to, że edukacja kulturalna powinna być prowadzona od podstaw, również 

poprzez kształtowanie nawyków bywania w jednostkach kultury. Wszyscy zgodzili 

się, że początkiem pracy nad nowym dokumentem powinno być przeprowadzenie 

rzetelnej diagnozy obecnego stanu kultury w Suwałkach, w tym wykorzystania 

potencjału obiektów kulturalnych w mieście. W opinii członków Rady, mając taką 

infrastrukturę kulturalną, Suwałki mają potencjał, by być najważniejszym ośrodkiem 

kulturalnym w regionie. 
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